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Vores sag
20040039783

”Hvad vurderer ministeren er udviklingstendensen, og hvad
vil ministeren gøre for at få et mere sandfærdigt billede af udviklingen på
ulykkes-området?”

Svar: 
I begrundelsen for spørgsmålet henvises til bl.a. opgørelser over
”hospitalsindlæggelser”. Jeg går ud fra, at der menes ”behandlinger på
skadestue”.

Arbejdstilsynet udsendte den 22. september 2004 et nyhedsbrev med de
væsentligste resultater fra tilsynets overvågningsrapport 2002, der udkom i maj i
år.

Det fremgår heraf, at der i forbindelse med anmeldelser af arbejdsulykker til
Arbejdstilsynet ses et fald i antallet af arbejdsulykker for perioden 1993-2002.
Dette gælder for ulykker, der fører til død, for andre alvorlige ulykker og for
arbejdsulykker i almindelighed. Faldet bestyrkes af, at der i samme periode også
ses et fald i antallet af arbejdsulykker behandlet på fem skadestuer fordelt over
hele landet. 

Det fremgår af tidligere undersøgelser, der dækker årene 1990-1995 og 1999, at
kun ca. 45 pct. af de anmeldesespligtige arbejdsulykker rapporteres til
Arbejdstilsynet. At der er underrapportering af anmeldepligtige arbejdsulykker
er et generelt problem, såvel i Danmark som i EU.

I den kommende overvågningsrapport, som er under udarbejdelse, vil der blive
gennemført uddybende analyser af arbejdsulykker, der er behandlet på
skadestuer med henblik på at få et mere sandfærdigt billede af udviklingen i
forekomsten af arbejdsulykker. Anmeldelser til Arbejdstilsynet suppleres
således med andre tilgængelige kilder. I øvrigt henvises til besvarelse af § 20
spørgsmål S 752.




